
Katere probleme so rešili v januarju t. I.
nekateri novi KLO v ptujskem okraju?

Novi krajevni ljudski odborl eo se že
večkrat sestali v januarju t. 1. ter se
lotili reševanja krajevnih problemov.

Začeli eo več ali manj pri malenko-
•tih, ki so jira bile najbliže. Nekje «o
eačeli. Nadaljevali bodo pri potrebah
dnevnega življenja in pri planskih na-
logah. Konec dela pa bo odraz njihove
požrtvovalnosti, iznajdljivosti, planske
discipline in predvsem povezave z de-
lovnimi množicami.

Prikazali so nekoliko sklepov s prvih
easedanj. Ti so važni za delovne ljudi
kat za odbornike sarae. Poznejši sklepi
In razprave bodo čez nekaj mesecev
pianskega dela odražali razliko med
začetkom in nadaljevanjem. Ti sklepi
resno vabijo delovno ljudstvo na eode-
lovanje in povezavo s KLO, opozarja-
jo organizacije OF na pomoč pri delu
ter zahtevajo od partijske organizacije,
da kaže KLO pot graditve socializma
na vaseh. Cim boljši bo odziv in čim
več sodelovanja, tem več bo uspehov,
tem bolj bo ljudstvo čutilo svojo moč
pod vodstvom KPJ in organov ljudske
oblasti ter veliko vrednost svoje po-
moči v okviru frontnih organizacij.

DRAVSKO POLJE
Marjeta na Drav. poljn

Na drugem zasedanju širšega odbora
KLO v januarju t. 1. je bilo v navzoč-
nosti 17 odbornikov iznešeno vprašanje
zalege poljskih miši, kl uničujejo polj-
ske pridelke. Skieaili so, da bodo dali
zastrupiti, od kmetov zbrane količine
zitaric, ki jih bodo potem nastavili po
polju, kjer so posejane žitarice.

Popravili bodo cesto Prepolje—Do-
brovce. Vsakdo, ki ima vpreino iivino,
Do pomagal pri prevozu, ostali pa pri
delu. To deio so sklenili opravitl ob
prvem ugodnem vremenu.

Izbrali so 12 kmetov za gozdno akcijo
v Ruše. Pri reševanjn tega problema
je bilo iznešeno vprašanje konjev.
Kmetje iz Prepolj so zatrjevali, da so
boljše konje prodali Gozdni upravi, ku-
pili pa so potem same mlade konje,
ki niso sposobni za prevoz.

V stanovanjsko komisijo so bili iz-
brani: Greif Franc iz Marjete, Zunkovič
Andrej iz Prepoij in Celan Stefan iz
Trnič. Za ljudskega tožilca je bil iz-
voljen Požgan Ivan iz Prepolj. za mrliš-
keg aoglednika pa imenovan Brodnjak
Karl iz Marjete: Za zapuščinskega ce-
nilca je imenovan Gerečnik Stefan iz
TrniČ.

Na tej seji so razpravljali tudi o
skupni planski zadolžitvi obvezne od-
daje živine. Končno so sprejeli sklep,
da se odpošlje vloga OLO za znižanje
plana. Debata ie-bila zelo živahna.

Starega tajnika Tersa Ivana so po-
zvali, da je moral predložit: obračun
oblačilnih nakaznic za II. tromesečje
1949, da bi mogel novi KLO pri Po-
verjeništvu za trgovino in preskrbo
končno urediti vprašanje manjkajočih
nakaznic za upravičence.

StarSe
Na prvi redni seji v prvi polovici

januarja t. 1., na kateri je bilo navzo-
ftih 20 odbornikov, odsotnih pa 9, so
določili Kostevšek Stefana in Slamber-
ger Franca, da bosta proti mesečni na-
gradi 500 din pazila na gozdove in zem-
Ijišča splošnega ljudskega premoženja
pod upravo KLO, da bodo imeli na
njem vsi interesenti enako količino drv
in 6telje. Od te bosta dobila tudi paz-
nika zase potrebne količine. Skrbeti
bosta morala, da ne bo tatvin drv in
6telje. Za vsakega zasačenca bosta do-
bila nagrado, del katere bo šel v prid
Rdečega križa.

Vprašanja tajnika nismo mogli režiti.
Predlagani Sibila Alojz na tajniško
me«to ni pristal zaradi stalne službe

Sikole
Enajst odbomikov je na prvi seji

med drugim razpravljalo o hektarskem
donosu pridelka koruze v letu 1949.
Končno so se zedinili, da je bil hekt-
arski donos 800—1200 kg.

Zaradi potrebe po večjih pisarniških
prostorih in prostoru za orodje bodo
zidali tik gasilskega doma. Zidarska
dela bodo opravili domači zidarji, mi-
zarska Lah Franc, tesarska pa najnižji
ponudnik. Vožnje materiala bodo udar-
niSko opravljene.

Mostno tehtnico bodo postavili pred
kapelo, nasproti hiše Antona Kmeteca
v Šikolah. Ogrodje za tehtnico že ima
zadruga Sikole.

Za vožnje gramoza na cesto proti
Strgojnici so določili 100 din za vožnjo
in po 100 din za delavce, za cesto proti
Pragerskemu pa za meter 120 din.

Gotovino prejetega in neizčrpanega
kredita so sklenili naložiti pri kredit-
nem odseku zadruge Sikole.

V okviru slučajnosti so sklenili, da
bodo v bodoče razdeljevali živilske in
Indiistrijske nakaznice tamkajšnji or-
gani ljudske lnšpekcije.

Sela
Na prvem zasedanju KLO }e bil iz-

voljen za predsednika Koletnik Jože,
za tajnika Pečnik Martin, za člane
Izvršnega odbora pa Ceetnik Ivan, Mur-
ko Janez in Murko Stefan.

Po referatih je bilo delo tako raz-
deljeno, da bosta odgovarjala Cestnik
Ivan in Kukovič Jakob za finance.

Murko Stefan ln Murko Jakob za od-
kup, Kropec Jakob za komunalno de-
javnost, Avgustin Franc in Miklavčič
Joie za trgovino in preskrbo, Plohl Jo-
že za vključevanje delovne sile, Mur-
ko Janez in Vindlš Anton za kmetij-
stvo, Pal Jože in Gajser Joie za pro-
eveto, Sitar Franc za socialno skrbstvo
in Murko Jancz za zdravstvo.

Po razdelitvi referatov je govoril od-
poelanec OLO Vobič Ivan o bodočem
delu KLO. Opozoril je odbor aa važ-
aost zamenjave krompirjevega semena
že v zimskem času, da bo na poljih
KLO Sela večji hektarski donos.

HALOZE
Zetale

Celotni novoizvoljeni KL.O je januar.
ja že drugič zasedal. Razrešil je dolž-
nosti stari odbor in prevzel vse posle

V vrsti gospodarskih vprašanj so
razpravljali o važnosti cepljenja svinj
proti zeio razširjenim boleznim, zaradi
katerih pogine letno precej svinj.

Tov. Nemec Franc je prevzel odgo-
vorno6t za popravilo zgradb krajevne-
ga ljudskega odbora Tričlanska komi-
sija je bila določena za ocenitev ško
de na zgradbi KLO, za katero je od
govorna Gozdna uprava. Prosvetna
dvorana mora dobiti šipe, da bo lahko
služila namenu. Učiteljstvo je povablje-
no, da se zavzame za vzgojo mladine,
ki ne obiskuje več šole.

Nastavljenega referenta za odkup in
kmetijstvo, Strlič Julijano, nameravajo
obdržati na tem mestu, ker smatrajo,
da noben odbornik ne bi bil v stanju
voditi tega dela. Z 22 glasovi je bil ta
predlog sprejet

Odbor je ocenil plan obvezne oddaje
živine kot previsoko postavljen z ozi-
rom na socialno in gospodarsko struk-
turo kraja in okolice ter pričakuje zni-
žanja zaradi oboleiih in poginulih
svinj.

Zanimiva Je bila debata o ustano-
vitvi čevljarske zadruge. Na področju
KLO je več Čevljarjev, ki bi imeli v
okviru zadruge možnost pomagati kra-
jevni potrebi po papravilu obutve. To
vprašanje doslej ni bilo rešeno. Ve«
kontingent U6nja in podplatov je do-
bival za Zetale čevljar Lozinšek !z
Nove cerkve. Sprejeli so sklep, da »e
zadruga ustanovi.

GrnSkovJe
Na prvem zasedanju KLO v začetku

Januarja t. 1., so rešili člani KLO vpra-
sanje razdelitve referatov Razpravljali
pa so tudi o vprašanju plana o ob-
vezni reji in oddaji živine. Celotni
odbor se je skliceval na hribovttost
kraja in na posebne gospodarske po-
goje tega predela Haloz. OLO v Ptuju
6o poslali predlog za revizijo in zni-
žanje plana.

Podlehnlk
Dne 15. Januarja t. 1. )e novi KLO

te drugič zasedal. Razdeljenl so bili
referati, izvršena zaprisega pri prvi seji
izostalih odbornikov. Pregledano je
bilo delo starega KLO.

Sklenili so. da bodo za ljudstvo ura-
dni dnevi na KLO vsak torek, četrtek
in soboto od 8. do 14. ure. Dosedanji
prostor matičnega urada bodo porabil!
za razširjeno pisamo KLO, dočim bo
matični urad premeščen v hišo Dreu.

Zavri
Krajevnl ljudski odbor ZavrC Je raz-

pravljal na prvi seji v začetku janu-
arja t. 1. o predlogu, da bi ustanovili
lokalno gostinsko podjetje namesto se-
daj obstoječih gostiln Kref Apolonije
in Barlič Antona. Predlog je bil so-
glasno sprejet. Sklenili $o tudi, da bo
KLO pobiral za vsak navadni grob na
pokopališču 100 din, za posebni pa 1000
din začenši od 1. jan. 1950 dalje. Pašo
na otoku (Gresu) bodo pustili še dalje
Budigamu za 300 din letne najemnine.

Stanovanjsko vprašanje je bilo pred-
met živega razpravljanja. Sprememba
gostlnskih prostorov pri Bariiču v sta-
novanjske prostore bi znatno omilila
stanovanjsko vprašanje.

Na seji je predsednik Majcen pre*i-
tal odboru novoletno poslanico martala
Tita jugoslovanskim narodom.

SLOVENSKE GORICE
Desternik

Prva seja KLO v začetku Januarja
t. 1. je potekla ob razdelitvi delovnlh
sektorjev in ob potrebnih voiitvah iz-
vršnega odbora.

Izvršni odbor predstavljajo lzvoljeni:
Marinič Janko. GrobovSek Mihanl, Si-
monič Vinko, Potrč Franc, Krajnc Ja-
nez, Murko Anton, 2lahtič Pepca, Ceh
Franc, Pukšič Franc. Predsedniiko me-
sto je zaupano MariniC Janku, tajiiiik^
pa Simonič Vinku.

Odbornlk iz Strmca Je *e na prvi
sejJ iznesel vprašanje prikljuCitve
Strmca k KLO JirSovci, kamor imajo
bliže. Sklenili so, da bo izvršen popis
veeh vprežnih sani.

Kicar
Na tretji sejl 16. t. m. te }e izvrini

odbor KLO lotil gospodarskih vprašanj.
predvsem pa je preStudiral začasna nn-
vodila odbornikom. ki jih je izdelal Ob
LO Maribor. Predpis obvezne oddaje
koruze za leto 1949 so vskladlli z
uredbo o obvezni oddaji In ga predall
referentu za odkup in kmetijstvo. Pri
vpra§anju popravlla cest so se zedinili,
da takoj pristopijo k delu. Zapadli sneg
ie delo začasno onemogočil.

Odbornika First Než'* In Seruga An-
ton sta bila dvakrat obveščena o sejl.
pa nista prišla. Take slučaje bo raz-
Čiščevala disciplinska komisija.

Jiriovd
V prostorih Bezjak Franca v Jiršov

cih se je vršilo prvo zasedanje novega
KLO Tamkajšnji stari odbor je bil T
celoti ponovno izvoljen. Predeedniško
mesto je zavzel Pihler Franc, tajniško
Cornjak Niko, mesto referenta za od-
kup Meznarič Stanko, ref za socialno
skrbstvo Stergar Ludvlk, referent za
prosveto Kramberger Janez, za kmetij-
»tvo Golob Jožef, za finance Bezjafc
Jožef, statistiko in popis Ceh Alojz, sa
delo Pihler Alojz, za trgovino in pre-
skibo Repec Mihael, za komunalo Itk
obrt Brunčič Matevž. SkJenili so, da
bodo imeii seje vsakomesečno enkrat

PTUJSKO IN SREDIŠKO POLJE
Središče

Na 2. rednl seji v prvi polovid ja-
nuarja t. 1. so med drugim razpravljall
o denarju, ki ga ima shranjenega
Gradbeno podjetje, o ustanovitvi
Zdravstvene postaje pri Dečku Antonu,
o preselitvi krojaške delavnice v Kme-
tijsko zadrugo v pro6tore bivše trgo-
vine, o avtotaksnem dovoljenju Curirn
Matevžu iz Bolfenka, o doiočitvi plače
kurirju Petek Francu, o zvišanju na-
grade čistilki Kristovič Mariji ter o
prošnji za dodeiitev stavbišča na Tra-
tah, ki jo Je vložil tov Pajek.

Loperšice
Na zboru volilcev v Loperžicah so v

Januarju t. 1. razpravljali o razbitju
plana fižola in o okolnostih, da je bilo
1949 fižola v cvetju uničeno nad 50%.
Sprejeli so sklep, da bo dal vsak kraet
po makslmalni zmogljivo6ti. Glede pri-
deika slarne na hektar v 1. 1949 so se
zedinili, da je bil 150 kg. Dolg gramo
za Lukman Petra bo poravnan v letu
1950. Horvat Franc bo poskrbel za drva
za pi6arno KLO.

Velika Nedelja
Na seji v začetku januarja t. L Je 15

odbornikov v odsotnostl 6 sotovarišev
razpravljalo o spremembi v prvotni
zasedbi referatov in so sklenili, da pre-
vzame Hergula Avgust' referat za ko-
munalne zadeve, Sok Ivan pa refera:
za socžalno skrbstvo.

Sprejet je tudi predlog o zgraditvi
raoetu čez potok v Udini na poti v Sar-
dinje, ki bi koristil Gozdni upravi iD
tamkajšnjemu Ijudstvu, zato bodo po-
rvali Gozdno upravo, da bo prispevala
les za most.

Rešili so več personalnih vprašanj.

Moškanjci
OdborniJd tega KJJD ao n* janumormia

1. seji razpravljali o planu oddaje go-
ved in prašičev. Sklenili 60, da se plan
razbije na podlagi zraogljivosti poedi-
oih kmetov V svrho razčiščenja tega
vprašanja so sklenili poslati v Ptuj na
OLO tajnika KLO in referenta za drž.
nabave, da bi pojasnila stalisče odbora
KLO o vieokem planu obvezne oddaje
živine.

Razpravljall so tudi o knjižnici, kl se
nahaja pri Strelcu. Knjižnica bo pre-
meščena v pisarno KLO. Ekali bodo iz-
delati knjižno polico.

Markovd
Na 2. seji KLO v januarju t. L Je bil

iznešen predlog, da bi KLO Markovci
prevzel novi vaški brod. Odbor se je s
tem 6trinjal. Končni sklep bo izdan, ko
bo pojasnjeno vprašanje glede tega
broda. Odbor se ni sprijaznil s predlo-
gom Okrajne gasilske zveze Ptuj, da
bi imela vsaka va« svojo gasilsko Ce-
to. Smatrali so, da je ob sedanjem
skupnem gasilfikem orodju to nerao-
goče.

Krajevne ceste bodo začeli poprav-
ljati. Sklenili so: družine, ki se ne bd
hotele udeležiti kolektivnega dela, bi
morale dati finančni prispevek 100 din
za delovno silo, 200 din pa za voznika

O vprašanju ustanovitve Kmečko
delovne zadruge niso razpravljali, ker
ni bilo to vprašanje na dnevnem redu.

Zabovci
Najvažnej&a razprava na 1. «e$

•e je razvijala o vprašanju potrebe
uradnih prostorov za KLO. Ta KL.O
nima niti enega uradnega prostora. Pi-
sarna KLO je že ves čas po osvobo-
ditvi v privatni hisi. Predlog za Čim-
prejšno zgradttev prostorov za KLO je
bil soglasno sprejet.

Sklenjeno je tudi bilo, da bodo s pro-
stovoljnim delom popravljene ceste
Seje izvršnega odbora se bodo vršile
enkrat tedensko, celokupnega cxlbora
pa enkrat mesečna

— o —
Vd ti predlogi in sklepl ie zdaleč ne

zajetnajo veiike stvarnosti sedanjega
stanja graditve socializma v naši drza-
vi in $ tem vzporedno tudi na naiih
vaseh; nekateri med njimi pa niti ne
odgovarjajo današnji stvarnosti. Od ne-
štetih problemov, ki jih dnevno rešu-
jejo delovni ljudje mesta in vasi, je v
sklepih prvih sej teh zelo malo. Mno-
gi problemi so novemu KLO dobro
znani. Sigurno je, da se je znašel mar-
sikateri od imenovanih in neimenova-
nih KLO v začetku svojega dela pred
vpraianjem, kak red dela bi 6i ustva-
ril, da bi začel najpreje reševati pro-
bleme, ki eo za večino množice najak-
tualnejši in najnujnejši.

To je slika delovnega začetka, začet-
ka skromnih in delavoljnih predstav-
nikov ljudske oblasti, ki so navajeni
živeti med ljudstvom in ki so navajem
delati, srečni pa so, če jih kdo vodi
KPJ je prva, ki bo stalno na čelu
predstavrdkov ljudske oblasti, na čelu
delovnih množic in bo vodila naprej,
naprej v socializem. LF.


